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Myth, belief and pregnant women

Abstract

Fertility and womanhood in the popular Algerian imagination call for a stand to meditate
then analyze what a creature is. Between symbols and signs, legend of fertility and sterility.
,he woman lives in her own world ,wandering in representations woven by society with a bit
of male domination latent in the element of belief that represents , her intellectual reference
and the one of the community she belongs to. The aim of this study is to highlight the relation
between belief and legend and show some beliefs related to women. It has been shown
through field research that the belief is latent in the sociocultural imagination and it is dense
for women in Tlemcen.

Key words: Blief, legend, women, Tlemcen, imaginary.

Croyance, légende et femme enceinte

Résumé

Le sujet de la fertilité et la féminité dans I’imaginaire algérien nécessite aujourd’hui un temps
de réflexion et un état des lieux sur ce qui existe sur le terrain. Car entre les symboles et les
significations cachés, et entre les |égendes de la fertilité et de la stérilité, la femme se perd
dans son propre monde, dans des représentations et des croyances tissées par la société,
imprégneées par une domination masculine. Cette étude a pour but de mettre en évidence la
relation entre les croyances et les légendes dans la fertilité de la femme, a travers une étude
de terrain sur I’imaginaire dans la région de Tlemcen.

Mots-clés: Croyance, légende, femme, Tlemcen, imaginaire.
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